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Sitno dnia, 26 czerwca 2023 r. 

ST.0002.VIII.53.2023 

 

Protokół Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 26 czerwca 2023 r. 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4) Wnioski i wypowiedzi mieszkańców. 

5) Debata nad raportem o stanie gminy. 

6) Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

a) w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sitno za 2022 r. (370), 

b) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2022 r. (371), 

c) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu 

za 2022 r.(372), 

d) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2023 (373), 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2034 (374) 

f) w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach dla których organem prowadzącym jest Gmina Sitno (375) 

g) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie w wychowania przedszkolnego 

w przedszkolu samorządowym i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sitno (376), 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

nauczycieli oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 

letnie i młodsze (377), 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz 

trybu ich pobierania (378), 

j) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Sitnie (379), 

k) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej 

realizacji projektu partnerskiego (380), 

l) w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sitno Nr XXXII/238/2021 z dnia 27 sierpnia 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno (381), 

m) w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sitno Nr XXXVII/272/2021 z dnia 29 grudnia 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno (382). 

7) Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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8) Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

9) Zamknięcie obrad sesji. 

* Lustracja terenu gminy Sitno w celu określenia orientacyjnego zakresu potrzeb 

remontowych i inwestycyjnych. 

 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

4. Adam Mazurek  

5. Grażyna Małgorzata Blaszka  

6. Leszek Krzysztof Kozak  

7. Violetta Iwona Wiech 

8. Lech Brzozowski  

9. Krzysztof Blaszka 

10. Krzysztof Zwolak  

11. Tomasz Ożga 

12. Tomasz Gąsior  

13. Kamil Pyś  

Radni nieobecni: 

1. Jan Andrzej Ryszczuk 

2. Radosław Kwapisz  

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady                

LIII Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Gminy Pana 

Krzysztofa Senia, Sekretarz Gminy Panią Agnieszkę Grzesiuk, Skarbnik Gminy Panią 

Marzenę Futymę Sawicką, Panią Alicję Szopę Kierownik GOPS, Panią Teresę Baran 

Koordynator ds. Oświaty, Pana Piotra Harczuka Kierownik Inwestycji, Panią Dianę 

Łukaszczuk pracownik Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie, Sołtysów (wymienił 

obecnych), Pracownika ds. Obsługi Rady Gminy Pana Krzysztofa Prokopowicza, 

Mieszkańców i Radnych oraz byłych sołtysów.  

Na sali obrad 12 Radnych. 

Lista obecności Radnych – załącznik nr 1. 

Lista obecności gości – załącznik nr 2. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
10

 i trwały do godz. 15
20

. 

 

Ad 1a. 

Zmiana porządku obrad 

 Pan Przewodniczący poprosił Radnych o wycofanie uchwały w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach dla których organem 
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prowadzącym jest Gmina Sitno powodem powyższego jest brak pozytywnej opinii związków. 

Wtrącił, że do porządku obrad wpłynął dodatkowy projekt uchwały w sprawie udzielenia 

powiatowi Zamojskiemu pomocy rzeczowej (dot. remontu chodnika w miejscowości Kolonia 

Sitno). Jeżeli Radni przyjmą zmianę projekt uchwały będzie podejmowany w miejsce 

wycofanego. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę 

porządku obrad. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za zmianą porządku obrad głosowało 

– 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, nieobecnych -  3 

(Radosław Kwapisz, Kamil Pyś, Jan Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do Protokołu Nr LIII/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (1a).  

Zmiana porządku obrad została przyjeta. 

 

Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad 12 Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pani Violetta Wiech, Pani Grażyna Blaszka, Pani Roksana Kotarska. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                  

i wniosków głosowało – 9 Radnych, wstrzymało się – 3, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, 

nieobecnych -  3 (Radosław Kwapisz, Kamil Pyś, Jan Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do Protokołu Nr LIII/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (2).  

Komisja została powołana. 

 

Następnie zostały wręczone nagrody sołtysom, którzy zakończyli służbę na 

terenie naszej gminy. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

 

Na Sali obrad 12 Radnych. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji:  

Protokół Nr LII/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 25 maja 2023 r. 

Przewodniczący zapytał czy występują uwagi do protokołu? 

Brak uwag. 
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z dnia 25 maja 2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

11 Radnych, wstrzymało się – 1, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych – 3 

(Radosław Kwapisz, Kamil Pyś, Jan Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do Protokołu Nr LIII/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (3).  

Protokół został przyjęty. 

Ad 4. 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zanim odda głos mieszkańcom z Horyszowa 

Polskiego i Jarosławca chciałby jeszcze powiedzieć kilka słów i odnieść się do wydarzeń, 

które miały miejsce na ostatnich dwóch sesjach Rady Gminy. Poinformował, że w porządku 

obrad jest punkt dotyczący wypowiedzi przybyłych gości. Jak sama nazwa wskazuje, mają to 

być wypowiedzi wnioski, uwagi, petycje pytania krótkie zwięzłe i na temat. Natomiast nie 

jest to blok służący konsultacjom czy quizom. Na dwóch ostatnich sesjach pojawiły się 

zarzuty dotyczące rzekomego obrażenia gości obecnych na obradach. Zarzuty były 

skierowane pod jego adresem oraz pod adresem innych radnych, którzy wyrażają swoje 

opinie. Wypowiedzi radnych nie mają na celu obrażania kogokolwiek, chociaż nie zawsze są 

zgodne z tym, co rozmówca chciałby usłyszeć taka sytuacja nie może być powodem 

frustracji, czego wynikiem jest częste niezadowolenie gości i obrażanie się na radnych. Radni 

są przedstawicielami mieszkańców i mają prawo, a nawet obowiązek aktywnego uczestnictwa 

w obradach sesji i wyrażania swoich opinii. Niektórzy goście mają wiele do powiedzenia na 

sesjach Rady Gminy w terenie w powiecie na zebraniach wiejskich wypowiadają się na mój 

temat oraz radnych naszej gminy, przedstawiając Radę w bardzo niekorzystnym świetle. Na 

sesjach Rady Powiatu, można usłyszeć, że Radni Gminy Sitno cytuję: ,,To są w większości 

bardzo prości ludzie''. Na sesjach Rady Gminy zarzuca się Radnym i Urzędnikom Gminy, że 

biorą pieniądze za nic oraz wypomina się publicznie niektórym Radnym, brak wykształcenia. 

Moim zdaniem takie wypowiedzi nie są do zaakceptowania, a wręcz są obraźliwe. 

Wykształcenie, nie zawsze idzie w parze z kulturą i empatią społeczną. Niektórzy rządzący, 

którzy zapisali się w historii Polski nie mieli wykształcenia, a byli wybierani i pełnili wysokie 

funkcje państwowe i nie przeszkadzało to milionom Polaków. Bardzo się, cieszy, że swoją 

obecnością na sesjach zaszczycają ich radni powiatowi i parlamentarzyści dzielą się swoją 

wiedzą doświadczeniem i przedstawiają plany działania opracowywane na swoich terenach. 

Uważa jednak, że nie mają oni prawa wywierać presji na Radnych Gminy Sitno. Pozwolę 

sobie poinformować, że Radny Powiatowy może zawnioskować o włączenie projektu 

uchwały pod obrady sesji Rady Powiatu, a nie Rady Gminy, adekwatnie Parlamentarzysta 

wnioskuje o włączenie projektu ustawy pod obrady Sejmu. Jeśli Radni Powiatowi lub 

Parlamentarzyści chcą pomóc mieszkańcom naszej gminy, niech to robią wykorzystują swoją 

pozycję na szczeblu samorządowym lub parlamentarnym. Co na pewno zostanie zauważone 

i docenione przez mieszkańców naszej gminy. Na zakończenie jeszcze raz chciałby 

podkreślić, że wypowiedzi Radnych nie mają na celu obrażania gości przybyłych na sesję 

Rady Gminy, jednak goście powinni stosować się do obowiązującego statutu Gminy Sitno, 

który ściśle określa porządek obrad. Podziękował za wypowiedz, zapytał czy są jakieś uwagi 

do tego, co powiedział? 

Głos zabrała Pani Sylwia Mojsym - Korybska mieszkanka Jarosławca. Chciałaby 

poruszyć 4 kwestie, które są dla niej istotne. Pierwsze pytanie skierowała do Pana Wójta 
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odnośnie pisma na które się powołuje GDDKiA i Ministerstwo Infrastruktury. Pismo z dnia 

23 stycznia 2023 r. chodzi o spotkanie z 12 stycznia 2023 r. chcieliby uzyskać dokument, 

gdzie została wyrażona zgoda. Widzieli notatkę. Chcą zobaczyć to pismo, na które się 

powołuje Ministerstwo i GDDKiA. Następnie poinformowała, że kiedyś Pan Radny z 

Kornelówki za poprzedniego Wójta złożył wniosek o miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego dla danej miejscowości, chcieliby również zawnioskować, żeby wpłynął 

wniosek o miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Jarosławiec, 

gdzie potencjalnie ma przebiegać droga, bo w tym momencie te działki są nazywane 

działkami rolnymi, gdzie część działek zostało delikatnie odrolnionych i się buduje i w tej 

części miejscowości mogłyby powstać domy. Część osób chce się budować. Chodzi o drogę 

Łabunie-Sitno przy skręcie z Jarosławca w kierunku Łabuń i oczywiście do końca drogi 

krajowej (po obu stronach), młyn. Wspomniała o domie (dot. drogi S17- DK74), który jest 

rzekomo pustostanem lecz jego numer został nadany w 2018 r. jest on oficjalnie oddany do 

użytku z przeznaczeniem na mieszkanie zamieszkuje tam rodzina z dziećmi, poprosiła                    

o aktualizację. Dodała, że Wójt dostał taką informację. Ze starostwa jak i z nadzoru 

budowlanego jest również decyzja. Dalej nawiązała do firmy Budimex SA, wykonawcy nie 

uzyskali zgody od właścicieli działek wchodzą na ich teren dokonują pomiarów wbiją słupki 

dokonują odwiertów, kiedy została wezwana policja przez jednego z sąsiadów, to Pan który 

dokonywał odwiertów powiedział, że właścicielce przekazywał dokumenty do podpisania. 

Oczywiście nie miał zgody, dokumentów nie pokazał. 

 Pan Wójt zaprosił Panią Sylwię do Urzędu Gminy do Pana Piotra Harczuka – pismo                

o które prosi zostanie odszukane. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała czy jeszcze dzisiaj jest możliwość 

uzyskania tego pisma? 

 Pan Wójt odpowiedział, że tak. Odnośnie wniosku drugiego dot. zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego. Nie są w stanie zmienić planu w sposób ogólny. Pani 

intencje są słuszne, ale to właściciel powinien wystąpić z wnioskiem o zmianę planu 

zagospodarowania swojej działki i zaproponować jej przeznaczenie, bo może też ktoś chce 

zmienić plan pod działalność gospodarczą, albo chce się budować. To właściciele muszą 

złożyć taki wniosek do Rady Gminy.  Wyjaśnił, że nie ma czegoś takiego, jak procedura 

przyspieszona, uproszczona, plan się, rządzi swoimi prawami, nawet jeżeli Rada Gminy 

przystąpi do uchwalenia planu to i tak cała procedura trwa rok, dwa lata. Na sesji w lipcu 

wyłożone zostaną zmiany planu z poprzedniego roku. Chcą w tym roku zamknąć temat 

zmian. Jeżeli chcieliby sesją nadzwyczajną włączyć wniosek Pani Sylwi do tych zmian to Ci 

poprzedni wnioskodawcy musieli by znowu czekać, jeżeli miałoby być to przeprowadzone 

jednym tokiem postępowania. Podkreślił, że w tej kadencji plan był już zmieniany kolejny 

raz, nie trzymają wniosków mieszkańców, tak jak to miało miejsce 6 - 8 lat temu. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska powiedziała, że to się chwali. 

Pan Wójt dodał, że dokonywana jest 3 zmiana. Do tego dochodzi kwestia finansowa, 

Rada Gminy musi w budżecie zabezpieczyć środki, a w tej chwili takie minimum to 100 000 

zł. Właścicieli nieruchomości należy kierować do Urzędu Gminy w Sitnie. Przystąpimy do 

kolejnych zmian, ale nie mogą być połączone z obecnymi.  

Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała w jaki sposób udało się to Panu Radnemu z 

Kornelówki.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie wie, trzeba byłoby to sprawdzić, przypuszcza, że 

chodziło o inwestycje gminne. 

Pan Leszek Kozak poinformował, że zbierał podpisy właścicieli gruntów. 

Pan Wójt odpowiedział, że w takim wypadku pośredniczył między właścicielami 

gruntów a gminą. 
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Pani Sylwia Mojsym – Korybska  powiedziała, że radni mogliby mieszkańcom                   

w takich przypadkach pomagać. Dodała, że Wójt wie, że w gminie powstało bardzo ładne 

osiedle w miejscowości Jarosławiec, a za poprzedniego Wójta były wielkie obietnice, co do 

inwestycji w Jarosławcu ze sprzedaży tych działek.  

Pan Wójt dodał, że osiedle w Jarosławcu powstało w latach 1990-92 a jest rok 2023. 

Wtrącił, że Pan Przewodniczący przedstawi wyliczenia ile milionów zostało wydanych na m. 

Jarosławiec. 

Pan Przewodniczący uważa, że w tej kadencji bardzo dużo się zmieniło na osiedlu. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie tylko na osiedlu ale i w całym Jarosławcu. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że np.: drogi zostały zrobione. 

Pan Wójt dodał, że powstały drogi po stronie lewej po stronie prawej, topolowa 

Jarosławiec stara wieś, Jarosławiec zakład rolny, Jarosławiec Reforma, Jarosławiec Łabuńki, 

zrobiono remonty chodników, remont w Szkole w Jarosławcu i przed szkołą także tych 

inwestycji jest naprawdę dużo, nie tylko osiedle cały Jarosławiec. Po 23 latach rozpoczęto 

remont - modernizację Domu Ludowego w Jarosławcu. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska ma nadzieję że ten remont Panu Wójtowi uda się 

przeprowadzić, bo mieszkańcy czekali na tą inwestycję bardzo długo. 

Pan Wójt  odniósł się do tematu nadania numeru posesji. To nie gmina ustala te 

kwestie czy budynek jest pustostanem, czy nie. Natomiast ktoś się powołał na pustostan 

dlatego, że prawdopodobnie w danym momencie nikt nie był zameldowany, po prostu chodzi 

o obowiązek meldunkowy. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska odniosła się i zapytała, że jeżeli ktoś ma kilka 

posesji, to w każdej ma być zameldowany? Odpowiedziała, że nie - ustawa o meldunku. 

Pan Wójt oznajmił, że nie chce się za kogoś tłumaczyć. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska rozumie, ale mówi to tylko informacyjnie. 

 Pan Wójt odpowiedział, że gmina nie firmuje prac firmy Budimex SA, czy też 

zachowania tych pracowników, gmina nie ma również  nic wspólnego z odwiertami                        

z pomiarami i z innymi rzeczami. Dodał, że właściciel musi po prostu pilnować, dbać o swoje 

prawa. Nawiązując do wypowiedzi jeżeli ktoś dzwoni na policję, to wie, że jest właścicielem.  

Pani Sylwia Mojsym – Korybska jeżeli taka sytuacja ma miejsce to sprzęt jest 

zabieramy i osoby które dokonywały odwiertów uciekają. To informacja dla mieszkańców, 

żeby wiedzieli, zę coś takiego się dzieje. 

 Pan Przewodniczący odniesie się do inwestycji jakie były realizowane na terenie 

miejscowości Jarosławiec w latach 2019/2022. Na ostatniej sesji był taki zarzut skierowany w 

kierunku Rady, że na Jarosławcu nic się nie dzieje, zadania zrealizowane w miejscowości 

Jarosławiec: remonty i malowanie sal lekcyjnych, korytarzy materiały remontowe w szkole 

remont instalacji elektrycznej w szkole, wyposażenie szkoły, zakup monitorów laptopów, 

pomoce dydaktyczne, razem wydatki w roku 2019 - 243 450 zł, w roku 2020 – 144 401 zł, w 

2021 - 161 306 zł w roku 2022 - 138 706 zł łącznie wydatki w tych latach wyniosły 556 966 

zł. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe i inne inwestycje przebudowa dróg osiedlowych 1 

600 000 zł, budowa chodnika w Jarosławcu 24 000 zł, budowa drogi dojazdowej do szkoły 

23 000 zł, budowa chodnika w Jarosławcu 52 666 zł, przebudowa dróg gminnych na osiedlu 

drugi etap 437 774 zł, przebudowa drogi gminnej, budowa linii kablowej oświetlenia 

ulicznego w miejscowości Jarosławiec kwoty 163 000 zł, 33 000 zł i 3 000 zł. W 2022 roku 

budowa chodnika 16 000 zł zakup i montaż ogrodzenia przy świetlicy wiejskiej 12 800 zł, 

dotacja do Powiatu Zamojskiego na zadanie realizowane pod nazwą przebudowa drogi 

Powiatowej. Droga od Sitna do Jarosławca 162 638 zł i to daje kwotę łączną 1 999 000 zł.  

Pan Wójt dodał, że są to ważniejsze inwestycje jeżeli chodzi o wydatki inwestycyjne 

w Jarosławcu, nie przedstawiono zestawienia wydatków bieżących, nie podano również 
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informacji o drodze na odcinku od drogi Powiatowej w Jarosławcu do Jarosławca Reformy 

ok. 3 km czyli Stara Wieś - Zakład Rolny Reforma. W tym roku dokonamy podsumowania, 

ile gmina zainwestowała, wydała środków w poszczególnych sołectwach, także państwo 

otrzymacie zestawienie, że to są duże kwoty „miliony” zarówno po stronie wkładu własnego 

gminy, jak i dotacji otrzymanej, później w sprawach różnych poruszy kwestie kolejnym 

naborów. Chcą składać kolejne wnioski, również na miejscowość Jarosławiec. Będzie 

złożony również wniosek na Czołki dot. to funduszy pegeerowskich. Obecnie mają podpisaną 

umowę na kompleksowe oświetlenie Jarosławca. Uzupełnienie brakującego oświetlenia w 

całym Jarosławcu ponad 1 370 000 zł. Odniósł się też do kwoty 162 638 zł dot. dotacji dla 

powiatu na drogę Jarosławiec – Sitno, powyższą kwotę zapłacono w tamtym roku, łącznie 

zapłacono kwotę ponad 1 500 000 zł.  

Pan Przewodniczący dodał, że generalnie około 15% środków zostało przekazanych 

na m. Jarosławiec. W naszej gminie jest 18 miejscowości, więc łatwo policzyć jest to 15 % na 

sam Jarosławiec. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska chciałbym jeszcze zapytać o wnioski na panele 

solarne. 

 Pan Wójt zapytał czy na panele słoneczne czy na fotowoltaikę? 

 Pani Sylwia Mojsym – Korybska powiedziała, że na fotowoltaikę. 

 Pan Wójt odpowiedział, że jest realizowana, można zapisać się również na listę 

rezerwową, ale w tej chwili ponad 100 wniosków jest na rezerwie. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska dodała, że ma sprzeczne informacje. 

 Pan Wójt dodał, że mieszkańcy składają wnioski postara się również tych 

mieszkańców z rezerwy włączyć do drugiego wniosku. W pierwszym wniosku jest 300 osób, 

mieszkańcy będą podpisywali umowy wstępnie do końca czerwca-początek lipca. Na chwilę 

obecną czekamy na zastrzeżenia i ew. odwołania od oferentów. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska dodała kiedy Pan Wójt przyjechał prawdopodobnie z 

tą informacją z Urzędu Marszałkowskiego, o dotacjach, to pracownicy gminy mówili, że tych 

dotacji nie ma, a później okazało się, że są i nagle powstała ta lista rezerwowa, a Ci 

mieszkańcy byli w dniu, kiedy przyjechał z tą informacją. 

Pan Wójt dodał, że został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na fundusze 

unijne RPO Województwa Lubelskiego. Cały czas ww. wniosek jest na liście rezerwowej. 

Następnie, żeby nie czekać złożył wniosek z dofinansowania polskiego ładu program 

inwestycji strategicznych, fotowoltaika w Gminie Sitno. Zostali ujęci Ci mieszkańcy, którzy 

czekają na liście pierwotnej, którzy w międzyczasie jeszcze nie założyli instalacji 

indywidualnie, bo wiele osób w międzyczasie założyło instalację, bo ten okres oczekiwania 

Gminy w związku z wnioskiem Marszałkowskim trwałby ok. 2 lat. Osoby które do momentu, 

czyli tak do dzisiaj nie założyły same instalacji i są na naszej liście pierwotnej od Marszałka 

zostały przeniesione do listy z programu inwestycji strategicznych z Polskiego Ładu. Została 

zachowana kolejność. Podobnie jest z rezerwą. 

 Pani Sylwia Mojsym – Korybska powiedziała, że ma sprzeczne informacje. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie odpowiada za powyższe. 

 Pani Sylwia Mojsym – Korybska, dodała, że  powinien bo informacje pochodzą od 

pracowników z Urzędu Gminy. 

 Pan Wójt odpowiedział, że lista osób chętnych na panele fotowoltaiczne jest cały czas 

aktualizowana, jeżeli ktoś chce może się jeszcze dopisać. Wszelkie informacje stara się 

przekazywać mieszkańcom SMS-ami, zamieszczając na stronie internetowej BIP, oraz 

poprzez  stronę internetową gminy. Dla przykładu podał, że niekiedy spotyka osoby które 

dopiero od roku wiedzą o bezpłatnej komunikacji, chociaż funkcjonuje już 3 lata. Poprosił o 

kierowanie zapytań do niego osobiście. 
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Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała czy będzie jeszcze realizowana inwestycja 

dot. paneli słonecznych? 

Pan Wójt odpowiedział, że każdy mieszkaniec może złożyć wniosek. Dodał, że 

obecnie jest ok.20 wniosków. Przypomina, że w nowym programie unijnym dla województwa 

lubelskiego nie ma dotacji do instalacji solarnych są tylko pożyczki umarzalne w 10%-15%. 

Zastanawia się czy to będzie z korzyścią dla mieszkańca. Dodał, że podanie można składać, 

ale nie gwarantuje realizacji. Ma nadzieję, że forma finansowania dofinansowania będzie 

zmieniona przez Marszałka. 

Głos zabrał Pan Jacek Śmiech nawiązał do poprzednich sesji, kamery i propozycji 

montażu dodatkowych 2 kamer na potrzeby obserwowania mimiki, kto i jak się zachowuje              

i kto co mówi między sobą. Ma dwa pytania odnośnie ronda, które ma powstać na jego 

działce, ale i nawiązał też do innych mieszkańców, którzy są właścicielami kilkunastu działek 

za torami. Dodał, że wychodzi na to, że sprzeciwiają się w ogóle rozwojowi gminy, zapytał w 

jaki sposób gmina będzie się rozwijała gdy w tym miejscu co wspomniał będzie miała rondo? 

Będzie robić wszystko, żeby ten budynek powstał na jego działce oraz o to żeby nie zniszczyć 

innym działek, które są działkami budowlanymi. Miał powstać budynek o powierzchni 2000 

m
2
, docelowo było to 4000 m

2
, ale pozwolenie zostało wydane na 2000 m

2
 użytkowych. 

Pierwszy etap już został zakończony. Na tych fundamentach można wybudować 2 małe 

domki. Zapytał, co zyska gmina, że tam powstanie rondo? Ile gmina miałaby przychodu z 

podatków gdyby ten budynek powstał? Sam odpowiedział, że rocznie z takiego budynku 

byłoby przychodu ok. 40 000 zł. Dodał, że nie są  przeciwko drogi S17, a to jest im 

zarzucane. Są przeciwko tylko dołączeniu DK 74 do S17. Cały czas słyszy, że są przeciwko 

S17 i, że będą to blokować -  pajęczynkę. Tam będą duże inwestycje i już nie jeden chciałby 

to kupić. GDDKiA czy to Ministerstwo odpowiada, że to Wójt zgodził się na ten przebieg tej 

trasy. Jego pytanie jest takie, czy Wójt na piśmie podpisał zgodę na przebieg drogi w tej 

formie. Bo cały czas mówi że nie jest stroną. Jednak oni wysyłają do niego jakieś dokumenty. 

Czy jest to na piśmie podpisane, że zgodził się na ten akurat przebieg w tym wariancie? 

Najważniejsze jest to, że nie można powiedzieć, że były jakiekolwiek konsultacje sam Wójt 

powiedział, że ta nowa wersja powstała gdzieś w styczniu. Ponownie podkreślił, że nie było 

konsultacji i prosi, żeby nikt nie pomyślał że takowe konsultacje się odbyły. Nadmienił, że ma 

pozwolenie, są plotki i ktoś te plotki sieje, jest w posiadaniu pisma, ale go nie przedstawi. 

Dodał, że nie są przeciwko S17, ale każdy śmieje się z tego ronda w środku wsi. Podał 

przykłady. Twierdzi, że w październiku Budimex SA wymyślił wariant a Wójt go podpisał. 

Po raz kolejny powrócił do konsultacji społecznych w innych miejscach gdzie przebiegała 

droga, nawiązał do tego, że u nas nie było przedstawicieli z zewnątrz: Dyrektora, Zastępcy 

itp. 

Pan Wójt odpowiedział, że od stycznia po raz 20 powtarzane jest to samo. Dodał, że 

jeżeli tak to ma wyglądać to prosi o wpisanie do porządku obrad takiego pkt. Poprosił o 

pozostawienie tego co ma być odczytane. Na trzeciej sesji Pan Jacek powtarza to samo. Na tę 

chwilę jest sesja absolutoryjna. Poprosił o szanowanie się nawzajem. Nie wydał zgody na 

budowę drogi krajowej ani S17. W poprzednim tyg. otrzymał kolejny projekt, który pokrywa 

się z wcześniejszym z prośbą o wydanie opinii, ale nie wiążącej. Opinia negatywna czy 

pozytywna absolutnie nie jest wiążąca dla inwestora. Do pism można sięgnąć, ale domyśla 

się, że to chodzi o to żeby zapewnić sobie czas antenowy dla oglądających. Jeżeli jest taka 

wola to należy wpisać wspomniany pkt na następną sesję. Zapytał ile jeszcze ich czeka takich 

powtórek. Podkreślił ponownie żeby szanować się nawzajem, czas sołtysów, radnych                     

i mieszkańców. Odnośnie podatków, dodał, że Pan Jacek sam sobie przeczy tym jakie będą 

podatki. Chodzi o to, że gmina nie liczy tych podatków. Jako Wójt musi myśleć o 

mieszkańcach, a nie o pieniądzach i liczyć, że te pieniądze uciekną. Gmina nie liczy tych 
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podatków. Jako gmina muszą myśleć o mieszkańcach. Nie słyszał takiego głosu ani z gminy 

ani od Radnych jeżeli chodzi o to żeby robić cos z tym bo ucieknie gminie podatek. Gdyby 

miało uciec nawet 100 000 zł czy 200 000 zł jeżeli mieszkańcy mogliby na tym skorzystać to 

by tak zrobili żeby skorzystali. Podał przykłady. Dodał, że gmina rezygnuje z przyszłych 

podatków po to, żeby 18 budynków i kilkanaście rodzin zachować, żeby im pomóc żeby nie 

musieli się wyprowadzać. Odnośnie podatków zaprasza do referatu podatkowego należy 

złożyć deklarację i zostanie to wyliczone. Rada Gminy co roku podejmuje stawki podatkowe, 

ale za metr kwadratowy działalności - są różne stawki.  

Pan Jacek Śmiech dodał, że z czegoś trzeba żyć, dlatego zadał pytanie co zyskuje 

gmina, jeśli w tym miejscu powstanie to rondo, nie mówiąc o wyburzeniach. To nie jest tak, 

że chcą żeby tam powstało. Nadmienił, że w innych miejscowościach było kilkanaście 

spotkań z właścicielami. Wtrącił, że tylko powiedział ile by mogła zyskać gmina, ale co 

zyskuje jeżeli w tym miejscu będzie to rondo. 

Pan Wójt dodał, że zyskuje to, że 18 budynków i 10-12 rodzin nie będzie musiało ze 

swoimi dziećmi przesiedlać się w inne miejsce. To jest zysk, a stratą jest podatek. 

Pan Przewodniczący dodał, że to już 3 sesja o tym samym.  

Pani Sylwia Mojsym – Korybska odniosła się do wyburzeń. Następnie powiedziała, że 

jest możliwość poprowadzenia drogi w innym kształcie, bez wyburzeń, bo rozmawiała z 

różnymi środowiskami, a obecny tor zostawić. Nie ma możliwości, żeby zgodzili się na 

jakiekolwiek wyburzenia. Nikt nie chce wyburzeń 18 budynków ,2 czy nawet 1 jest 

możliwość przy wsparciu jednostki samorządu terytorialnego, jakim jest gmina to zrobić. 

Podziękowała. 

 Pan Przewodniczący zapytał, skąd ma takie informacje? Dodał, że był na spotkaniu            

w GDDKiA, był również Sołtys Pan Czesław Gęborys, Pan Sołtys Eugeniusz Grela i Pan 

Wójt i usłyszeli zupełnie inną wersję, jest to zapisane w notatce i mało tego notatka która 

powstała na spotkaniu wcześniejszym Parlamentarzysty Pana Radnego Powiatowego, Pana J. 

Śmiecha, Pana K. Ożoga z Jarosławca, dokładnie to samo przedstawiała tam nie było 

napisane, żeby będą przygotowywać jakiś wariant. To była notatka, która nie dawała żadnego 

konkretnego rozwiązania, więc skąd wie, że można to zrobić inaczej i co my możemy zrobić z 

naszej strony, bo my jako Rada Gminy tak naprawdę nie uczestniczymy w tych działaniach, 

bo jesteśmy pomijani. Rada Gminy nie jest stroną, ani dla Wójta, ani dla wykonawcy. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska dodała, że Pan Wójt jest stroną, ale się czasami 

niestety się nie czuje, bo nawet na jednym ze spotkań w Jarosławcu tak powiedział. Dalej 

dodała, że dzwoniła do GDDKiA i powiedziano jej, że jeżeli przez najbliższe 2 miesiące nie 

rozpoczną budowy to ta droga do końca roku nie powstanie i jest możliwość przedstawienia 

drogi w innym wariancie. Na ten moment gmina skierowała z racji Pana Wójta decyzję 

środowiskową, że się nie czujemy stroną itd. tak z racji gminy lecz wiele środowisk twierdzi, 

że akurat jest inna kwestia, dlaczego akurat tutaj władze gminy nie chcą podjąć tego tematu 

decyzja środowiskowa będzie o ile dobrze pamięta  - 30 czerwca br., będzie rozprawa, kto 

będzie wydawał decyzję i od tego momentu właściciele działek również będą mieli 

możliwość wglądu do pełnej dokumentacji. Dodała, że mówi Pan nie, ale może to uzyskać 

nawet na piśmie od jednostek, które wydają taką decyzję, powiedziała, że 

najprawdopodobniej wróci to do gminy, bo nawet przypadek w jednej miejscowości pod 

Lublinem gmina Jastków, oczywiście Wójt nie chciał zbliżają się wybory, ale wróciło to do 

Wójta i Wójt w tym momencie wydaje taką a nie inną decyzję. Nawet rozmawiając z RDOŚ 

oni tego nie analizowali, zobaczyli nowy odcinek drogi, dodając, że nie są organem 

wydającym decyzję - taka była krótka odpowiedź. 

 Pan Przewodniczący zapytał obecnych czy ta sesja nie jest taka sama jak poprzednie? 

Zastanawia się czy sesje Rady Gminy Sitno mają temu służyć. 
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Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała się jeszcze o jedną rzecz czy Pan Wójt 

zgodził się na piśmie i podpisał, wracając do pytania Pana Jacka. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie rozumie tego pytania? 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała, czy Pan Wójt gdzieś na piśmie zaopiniował 

i wybrał wariant drogi? 

 Pan Wójt odpowiedział, że rozmowy trwają na ten temat pół roku. Poprosił o zadanie 

pytania na piśmie. 

 Pani Sylwia Mojsym – Korybska zapytała czy Pan pozytywnie zaopiniował obecny 

wariant drogi. 

Pan Wójt odpowiedział, że teraz będzie opiniować wariant drogi. Tydzień temu dostali 

wariant drogi do zaopiniowania. Przed Panem Piotrem leży cała dokumentacja. Natomiast, 

jeżeli Pani chce się zapoznać to zaprasza. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska odpowiedziała, czyli Ministerstwo i GDDKiA jest w 

błędzie. 

 Pan Wójt chciałby sprostować wypowiedz Pani Sylwii. Zastanawia się skąd wie jaki 

zapadnie wyrok 30 czerwca br. Nie wie, czy tak można, bo 30 czerwca br. NSA dopiero 

będzie decydował czy to Wójt ma prowadzić postępowanie środowiskowe. Sam by tego 

głośno nie mówił. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska dodała, że prawdopodobnie wróci to do Pana Wójta. 

Pan Wójt dodał, że powiedziała Pani, że raczej gmina, dalej powiedziała Pani, że po 

30 czerwca br. mieszkańcy będą mogli wnosić uwagi. Zaprzeczył, mieszkańcy będą wnosić 

uwagi po wszczęciu postępowania. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska dodała, że jak już będzie wiadomo kto będzie to 

opiniował.  

Pan Wójt Podkreślił, że to może być lipiec - sierpień. Pani powinna wiedzieć, że jest 

procedura i jest czas na wnoszenie uwag, wszczyna się postępowanie, daje się stronom czas 

na wnoszenie uwag, czyli to nie będzie 1 lipca. To postępowanie środowiskowe może 

zakończyć się za rok. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska wtrąciła, że może się zakończyć również  

negatywnie? 

Pan Wójt dodał, że jak najbardziej w momencie, gdy będzie decyzja środowiskowa 

wyłożona do wglądu, to wtedy mieszkańcy będą mogli wnosić uwagi lecz nie wcześniej. 

Pani Sylwia Mojsym – Korybska stwierdziła, że ma 2 różne informacje i to z 2 

różnych jednostek m.in. z RDOŚ. 

 Pan Przewodniczący poprosił o zakończenie dyskusji, przypomniał, że na początku 

sesji odczytał oświadczenie czemu służą wypowiedzi mieszkańców. Wypowiedział się Pan 

Jacek i Pani Sylwia, Pan Wójt jak odpowiedzi są niewystarczające Pan Wójt odpowie na 

piśmie. Proszę zostawić petycję w sekretariacie i Wójt będzie miał obowiązek odpowiedzi. 

Dyskusje w tej chwili się powtarzają i to jest już dla mieszkańców bardzo męczące.  

 Pan Krzysztof Ożóg zabrał głos wie, że temat się powtarza piszą cały czas pisma, 

otrzymują je również i ma pytanie, otrzymali odpowiedź z Ministerstwa Infrastruktury. Ma 

pytanie do Pana Wójta pismo jest niekorzystne dla nich, bo nie bardzo chcą się przychylić 

protestom, ale nic nie jest jeszcze przesądzone. Cały czas mówimy o tym rondzie i w tym 

piśmie Ministerstwo Infrastruktury powołuje się cały czas na decyzję Wójta Gminy Sitno, 

który pozytywnie zaopiniował wariant drugi. Zapytał, na jakiej podstawie, jakim prawem 

zaopiniował pozytywnie wariant jeden i drugi, gdzie można było negatywnie je zaopiniować, 

Dodał, że wie, że z Urzędu Gminy Pan Wójt zrobił sobie prywatny folwark, ale mieszkańcy 

Jarosławca nie pozwolą na to, żeby tak się działo, żeby Pan bez żadnych konsultacji 

podpisywał takie dokumenty. Zacytował zdanie z pisma z Ministerstwa Infrastruktury „należy 
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podkreślić, że rozwiązania zaproponowane przez wykonawcę zostały zaopiniowane 

pozytywnie przez Wójta Gminy Sitno pismem z dnia 23 stycznia 2023 roku, które było 

efektem wcześniejszych konsultacji i spotkania w dniu 12 stycznia 2023 roku, w którym 

wzięli udział przedstawiciele GDDKiA Odział Lublin, przedstawiciele konsultanta nadzór 

inwestycyjny przedstawiciele wykonawcy oraz przedstawiciele władz samorządowych w 

nawiasie Wójt Gminy Sitno i starosta Zamojskim.” Chciałbym usłyszeć odpowiedź na jakiej 

postawie podpisał taki dokument, dając zielone światło generalnej do budowy tego ronda, 

podziekował. 

Pan Wójt odniósł się, zaznaczył, że przedstawiona jest część zdania a nie całość 

pisma. Podobnie jak Radni z Jarosławca dostali pismo z gminy, bo to gmina przekazała tę 

odpowiedź z Ministerstwa Infrastruktury. Nadmienił, że wyciąganie jednego zdania z 

dwunastu stron pisma, niczemu to nie służy, były też pisma i odpowiedzi 12 stronicowe. Po 

raz kolejny powtarza, że była opinia co do linii kolejowej nr 54, u nas jest 72 i to nie tego 

dotyczy. Może przeczytać też odpowiedz z Ministerstwa Infrastruktury w inny sposób, 

„odnosząc się bezpośrednio do kwestii rozwiązań projektowych itd. realizacja bezkolizyjnego 

przejazdu nad linią kolejową nr 72 wiąże się z koniecznością wyburzeń 7 budynków 

mieszkalnych oraz 11 budynków gospodarczych. Realizacja wariantu opracowanego przez 

wykonawcę firmy Budimex SA, wiąże się z wyburzeniem 2 budynków mieszkalnych z czego 

jeden jest pustostanem, oraz będącego w trakcie realizacji budynku usługowego, zajazdu 

zajętość dodatkowego terenu w tym wykup nieruchomości jest podobna. Znak i wariant drugi 

jest znacznie mniej uciążliwy dla mieszkańców”. Przeprasza, że całego tekstu  nie odczytał, 

ale jest to kilka stron. „Zachowanie przebiegu drogi krajowej nr 74 wg istniejącego stanu i 

wariantu węzła zaakceptowanego przez gminę Sitno. W tym przebiegu drogi przez przejazd 

kolejowy spowoduje zwiększenie negatywnego oddziaływania, wywoła to zwiększenie hałasu 

pogorszenie jakości powietrza, pogorszenie bezpieczeństwa ruchu dla mieszkańców 

Jarosławca uciążliwości w ruchu. Np. w przypadku zamknięcia przejazdu kolejowego z uwagi 

na ruch pociągów wskazać należy, że wg planów PKP powyższa linia kolejowa ma zostać 

rozbudowana o drugi tor, co zwiększy liczbę kursowania pociągów w tym rejonie.” Jeszcze 

raz odczytał zachowanie przebiegu drogi krajowej 74 zaakceptowanego przez Gminę Sitno 

wywoła te konsekwencje, więc to jest jasne i jaki wariant gmina zaopiniowała – zapytał czy 

się zgadza? 

Pan Krzysztof Ożóg odpowiedział , że zgadza się. 

Pan Wójt dodał że w protokole KOPI, do tego pism jest dużo. 

Pan Krzysztof Ożóg dodał, że potwierdza ale nie ma w części na nie odpowiedzi.  

Pan Przewodniczący dodał, że cały czas na ten temat dyskutujemy, zaproponował 

spotykanie na zebraniu wiejskim. 

Pan Krzysztof Ożóg dodał, że sesja jest po to żeby również mogli się wypowiedzieć, 

jest zdania, że dojdzie do tego, że zamkną drzwi i nikogo nie wpuszczą. 

Pan Przewodniczący poprosił o konkretną wypowiedz i zakończenie dyskusji. 

Pan Krzysztof Ożóg dodał, że tak właśnie się traktuje mieszkańców i gości. Wtrącił, 

że należało zakwestionować oba warianty. Poprosił o zajęcie stanowiska w sprawie 

zarośniętych trawników. Wspomniał, że rozmawiał z kierownikiem na temat 

wyremontowanego odcinka DK74. Prawdopodobnie do zimy mają być te trawniki nie 

koszone. Pan kierownik powiedział, że nie będą tego kosić, żeby ta trawa się rozkrzewiała. 

Należy to opryskać. W trawie są chwasty. Chce żeby gmina zwróciła się do GDDKiA, żeby 

to wykosiła. Następnie dodał, że wie, że go Pan Wójt nie lubi, ale jak dzwoni do niego, to 

prosi o odbieranie telefonów, a jeżeli nie to, chociaż oddzwonienie. Nadmienił o spotkaniu o 

9.00. 
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Pan Wójt odpowiedział, że temat telefonów od Pana Sołtysa był poruszany na 

ostatnich sesjach. Jeżeli ma Pan sprawę służbową poprosił o tel. na sekretariat Urzędu Gminy 

w Sitnie, dodał, że posiada też prywatny numer tel. Pan Sołtys dzwoni po 22.00. Po 22.00 

decyduje od kogo odbiera tel.  

Pan Krzysztof Ożóg powiedział, że dzwonił dzisiaj o 8:30 (rano). 

Pan Wójt dodał, że dzwonił na prywatnym nr. tel., chciałby decydować od kogo 

odbiera telefon z prywatnego numeru. 

Pan Krzysztof Ożóg powiedział, że dwa sklepy zalewa a Pan tel. nie odbiera. 

Pan Wójt wrócił do tego tematu zaznaczył, że telefon ma prywatny, za, który płaci 

całą kadencję. Z ryczałtu zrezygnował, laptop ma jeszcze po byłej Pani Skarbnik Jolancie 

Hryciuk, który ma już 10 lat. Samochód służbowy Skoda fabia 1.6 TDI, żadnych delegacji nie 

wypisuje, a Pan Sołtys przychodzi na sesję i próbuje pokazać, że np.: Wójt ma klimatyzację 

założoną. Dodał, że nie korzysta z klimatyzacji. Poprosił Pana Sołtysa o trzymanie fasonu, 

nawiązując do słów których użył, że go nie lubi, dodał, że żonę swoją może lubić. Pan może 

lubić swoich znajomych, ale między sobą nie muszą się lubić. Poprosił, żeby w ten sposób nie 

działać, bo to jest poniżej poziomu. 

Pan Krzysztof Ożóg odpowiedział, że dzwoni tylko w celach służbowych. 

Pan Wójt zaznaczył, że od tego jest sekretariat Urzędu Gminy w Sitnie. Przekazał na 

sesji sołtysom telefony komórkowe służbowe, gminne. Dodał, że dzwoni Pan Sołtys po 

nocach obrzuca inwektywami i przekleństwami. 

Pan Krzysztof Ożóg podkreśla, że Pan Wójt jest gospodarzem i o 22.00 też tel. 

powinien odebrać, bo dzwonił w bardzo poważnej sprawie. Pan Wójt oddzwonił dopiero jak 

zobaczył jak wygląda sytuacja na placu. Przez 2 lata można było ten temat załatwić. 

Pan Jacek Śmiech zapytał o drogę między Stabrowem a Karpiem, czy był już jej 

odbiór? Poprosił o zwrócenie uwagi na odpływy, grubość asfaltu. Droga jest krzywa. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania ze strony mieszkańców.  

Brak.  

Następnie przeszedł do kolejnego pkt obrad. 

 

Ad 5. 

Debata nad raportem o stanie gminy 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni w ustawowym terminie zapoznali się                  

z Raportem o Stanie Gminy Sitno za 2022 r zostały dostarczone odpowiednie materiały.                

W raporcie zostały opisane  wszystkie inwestycje i zadania realizowane na terenie gminy. Nie 

wpłynęły żadne wnioski od mieszkańców odnoszące się do raportu, który był opublikowany i 

dalej jest publikowany na stronie BIP Urzędu Gminy Sitno. Mieszkańcy gminy nie zgłosili  

się do udziału w debacie. Nikt nie zgłosił się do debaty, ale zapytał, czy występują teraz 

uwagi co do raportu? Może mieszkańcy chcą się wypowiedzieć w tej kwestii, jeśli się 

zapoznali z tym raportem. 

Brak uwag. 

Zapytał czy radni akceptują zapisy w raporcie? 

Brak uwag. 

Raport został przez obecnych zaakceptowany. 

Pan Wójt chciałby zabrać głos i powiedzieć kilka słów o raporcie o stanie gminy za 

2022 r. Przygotowany został wyciąg z raportu w formie slajdów. W skrócie go omówił – 

załącznik nr. 5a 
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Ad. 6 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie 

 

Pan Przewodniczący Władysław Wydmański przedstawił projekty uchwał.  

 

1. Uchwała Nr LIII/370/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sitno za 2022 r. 

 

Na Sali obrad obecnych jest 13 Radnych. 

Pan Przewodniczący poinformował, że debata nad raportem o stanie gminy jest 

wymogiem. Najpierw przeprowadzona jest debata, a następnie, podejmowana 

jest uchwała o udzieleniu wotum zaufania. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Wójtowi Gminy Sitno Radni podejmują bezwzględną większością głosu ustawowego składu 

Rady, czyli musi być 8 Radnych za przyjęciem projektu uchwały, żeby Wójt uzyskał wotum 

zaufania. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem protokołu uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 2 (Radosław Kwapisz, Jan Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do Protokołu Nr LIII/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6a).  

Uchwała została podjęta. 

 

2. Uchwała Nr LIII/371/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2022 r. 

 

Na sali obrad 13 Radnych.  

Pan Przewodniczący poinformował o dokumentach z którymi Radni zapoznali się                   

w ustawowych terminach: 

1. Sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Sitno za 2022 r. 

2. Informacją o stanie mienia komunalnego za 2022 r. 

3. Sprawozdaniem finansowym Wójta Gminy Sitno za 2022 r. wraz z objaśnieniem. 

4. Pozytywną opinią RIO dotyczącą zaopiniowania  sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy dot. rocznego sprawozdania Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu gminy za 

rok 2022. 

Powyższe dokumenty analizowane były przez Komisję Rewizyjną, która to wystąpiła 

do Rady Gminy Sitno z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu. Komisja Rewizyjna w dniu 15.06.2023 r. zawnioskowała do RIO                     

o przedstawienie opinii w tej sprawie. Regionalna Izba Obrachunkowa Uchwałą                          

Nr  RIO. I. 42.5.165.2023 z dnia 16.06.2023 r. pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
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gminy za rok 2022. Tym samym wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Sitno absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2022.  

Pan Lech Brzozowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół oraz 

Uchwałę Nr 1/2023 Komisji Rady Gminy Sitno z dnia 15.06.2023 r. w sprawie wniosku               

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

Dalej zapytał czy Radni mają jakieś wątpliwości, pytania jeżeli chodzi o powyższe 

dokumenty. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, powyższe zaakceptowali. 

Pan Przewodniczący dodał, że uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu 

za 2022 r. Radni podejmują zwykłą większością głosów (większość osiągnięta, gdy więcej 

osób biorących udział w głosowaniu opowiada się za wnioskiem niż przeciw. Głosy 

wstrzymujące nie są wliczane do wyniku). 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6b). 

 

3. Uchwała Nr LIII/372/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu za 

2022 r.  

 

Na sali obrad jest 13 Radnych. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że w powyższej uchwale przedstawione zostały 

najistotniejsze dokumenty, które są niezbędne do udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Zapytał ponownie czy występują jakieś uwagi do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwałę w sprawie absolutorium Rada Gminy 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy (większość 

absolutna) – większość osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest 

większa od sumy głosów przeciw i wstrzymujących się. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

https://pl.wikipedia.org/wiki/G%C5%82osowanie
https://pl.wikipedia.org/wiki/G%C5%82osowanie
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Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6c). 

Absolutorium za 2022 r. zostało udzielone. 

Pan Wójt podziękował za udzielone absolutorium. 

 

4. Uchwała Nr LIII/373/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2023 

 

Pani Skarbnik omówiła temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6d). 

Pan Przewodniczący nawiązał do zmiany porządku obrad i kolejności podejmowania 

uchwał. 

 

5. Uchwała Nr LIII/374/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2034 

 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 10, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6e). 

 

6. Uchwała Nr LIII/375/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia powiatowi Zamojskiemu pomocy rzeczowej 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 
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W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 11, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6f). 

 

7. Uchwała Nr LIII/376/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie w wychowania przedszkolnego w 

przedszkolu samorządowym i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sitno 

 

Pani Roksana Kotarska zapytała czym spowodowana jest ta zmiana? Na terenie 

Zamościa obowiązuje opłata: 1 zł.  

Pani Teresa Baran odpowiedziała, że ukazało się 1 marca 2023 r. Obwieszczenie 

Ministra Edukacji Narodowej w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej 

kwoty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Ta kwota od dnia 1 września 2023 r. 

może wynosić 1,30 zł wcześniej wynosiła 1,14 zł. Jeszcze tej kwoty nie podnieśliśmy cały 

czas obowiązuje 1 zł. W tej chwili od września w szkołach prowadzonych przez gminę                  

w przedszkolach należy podnieść do 1,30 zł. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6g). 

 

8. Uchwała Nr LIII/377/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli 

oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 letnie i młodsze 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  
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Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 13, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6h). 

 

9. Uchwała Nr LIII/378/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania 

 

Pan Przewodniczący omówił projekt uchwały 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 14, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6i). 

 

10. Uchwała Nr LIII/379/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Sitnie 

 

Pan Przewodniczący omówił projekt uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6j). 

11. Uchwała Nr LIII/380/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji 

projektu partnerskiego 

 

Pani Alicja Szopa omówiła projekt uchwały. 

 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 
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W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 16, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6k). 

 

12. Uchwała Nr LIII/381/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sitno Nr XXXII/238/2021 z dnia 27 sierpnia 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno 

 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 

Pan Wójt omówił zapis, który będzie zawarty w pierwotnej uchwale. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 17, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6l). 

 

13. Uchwała Nr LIII/382/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sitno Nr XXXVII/272/2021 z dnia 29 grudnia 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno (382). 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

2(Jan Andrzej Ryszczuk, Radosław Kwapisz).  

Uchwała została podjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18, do Protokołu Nr LIII/2023 

Rady Gminy Sitno z dnia 26 czerwca 2023 r. (6m). 

 

Ad 7. 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Wójt przedstawił najistotniejsze kwestie, które miały miejsce w okresie 

międzysesyjnym na terenie gminy Sitno: 

1. 5 czerwca br. odbyła się po raz drugi akcja „dwie godziny dla planety”,  
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2. 18 czerwca br. w Kornelówce zostały przeprowadzone zawody strażackie w których 

uczestniczyły: Gmina Skierbieszów i Gmina Sitno - I miejsce zdobyła OSP Czołki, II 

miejsce OSP Sitno, na III miejscu uplasowała się  

OSP Jarosławiec, 

3. 19 czerwca br. miały miejsce Wojewódzkie Obchody Dnia Samorządu Terytorialnego 

organizowanych przez Wojewodę Lubelskiego, Lecha Sprawkę i Marszałka 

Województwa Lubelskiego Jarosława Stawiarskiego. 

4. 20 czerwca br. ogłoszono zapytanie ofertowe na „wyposażenie świetlicy wiejskiej 

poprzez zakup wyposażenia, montaż instalacji fotowoltaicznej oraz budowę altany                

i grilla w miejscowości Stabrów", termin złożenia ofert do 30 czerwca godz. 10.00, 

5. 21 czerwca br. w Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie odbyło się uroczyste wręczenie 

stypendiów oraz nagród Wójta Gminy Sitno. Przyznałem 75 stypendiów naukowych dla 

uczniów ze średnią ocen min. 5,0 oraz 11 stypendiów sportowych za szczególne 

osiągnięcia i reprezentowanie Gminy Sitno w różnych dyscyplinach sportowych. 

6. 23 czerwca br. ogłoszono zapytanie ofertowe na „budowę altany i grilla oraz dostawę            

i montaż 2 śmietników” w ramach poddziałania 19.2 "Wsparcie na wdrażanie operacji w 

ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność objętego PROW na 

lata 2014 – 2020., termin złożenia ofert do 30 czerwca br do godz. 11.00, 

7. W dniu 25 czerwca 2023 r. odbyły się Powiatowe LZS-y na których Gmina Sitno 

zdobyła II miejsce, ponadto zorganizowany był festyn w miejscowości Sitno, 

wieczorem uczestniczyłem również w spotkaniu członkiń KGW z terenu gminy Sitno,  

8. W sobotę i niedzielę zaprasza na wystawę rolniczą do Sitna, podczas wystawy będzie 

można oddać krew w Mobilnym Punkcie Poboru Krwi na placu przy spichlerzu                

w godzinach  10.00 – 14.00, osoby zainteresowane proszone są o zapisy do dnia 28 

czerwca do ODR-u pod numerem tel. 601-187-394., 

9. 15-16 lipca br. na placu ODR-u zorganizowane zostanie po raz drugi „Święto Konia” na 

które zaprasza.  

 

Na terenie gminy Sitno wykonano również: 

1) Równanie dróg równiarką w miejscowościach: Kolonia Sitno, Janówka, Rozdoły, Sitno, 

Stabrów,  

2) Drogi w Stanisławce i Horyszowie Polskim, 

3) Rozebrano starą remizę OSP w miejscowości Kornelówka, 

4) Trwają prace remontowe w Domu Ludowym w Jarosławcu,  

5) Trwają prace remontowe w świetlicy wraz z garażem OSP w Stabrowie, 

6) Trwają prace remontowe w garażu OSP Czołki, 

7) Poprawianie placu przy Remizie w Czołkach, 

8) Wymiana okien w Remizie OSP Kolonia Sitno,  

9) Zwiększenie środków na Remizie w Stanisławice, 

10) Wymiana okien w Bożym Darze w Domu Ludowym, 

11) Horyszów Nowa Kolonia – remont świetlicy (z zewnątrz), 

12) MZK – koniec umowy (radni otrzymali rozkłady jazdy MZK i zestawienie pasażerów), 

przez miesiąc pracownicy UG jeździli i liczyli pasażerów. Aneks do umowy zostanie 
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podpisany. Poprzednia umowa była bardzo korzystana bo podpisana na 3 lata na około 

600 tys zł. Obecnie kwota oscyluje w granicach 1 000 000 zł rocznie. Wpłynęło podanie z 

Horyszowa Polskiego żeby dołożyć chociaż jeden kurs. Płacimy za 110 tys km rocznie. 

Chciałby aneksować umowę, proponuje żeby Radni dogadali się między sobą i  

przeanalizowali kursy z których mieszkańcy nie korzystają, albo są co godzinę. Chciałby 

żeby zejść poniżej 110 tys km rocznie. Oczywiście ma pewne propozycje, ale musi być 

zgoda Rady, Sołtysów, jeżeli nie to prosi o zaproponowanie innych rozwiązań. 

13) Korzystanie z basenu - propozycja dla dzieci i młodzieży z terenu gminy Sitno do 18 r.ż. 

W każdą sobotę lipca i sierpnia będą mogli skorzystać za darmo, bez limitu godzin pod 

warunkiem posiadania karty mieszkańca, dokumentu tożsamości, legitymacji szkolnej                

z pływalnię w Zamościu. 

14) Ogłoszono dwa nabory jeden z FDS(na drogi do 1 km) oraz z PGR (Czołki, Sitno 

Horyszów Polski i Jarosławiec wnioski mogą dotyczyć tylko tych miejscowości). Ma 

propozycję żeby złożyć wniosek na budowę oświetlenia ulicznego w m. Czołki - stara 

wieś. Drugi wniosek -  propozycje: świetlica na osiedlu albo przedszkole w Jarosławcu 

albo kanalizacja w Jarosławcu (można zrealizować jedno zadanie). Poprosił Radnych                

i sołtysów z Jarosławca o zastanowienie i zaproponowanie na jakie zadanie złożyć 

wniosek (organizacja spotkania). 

Pan Wójt na koniec podziękował za udzielone absolutorium i wotum zaufania. Dodał, 

że na tę chwilę zadłużenie gminy wynosi 0 zł, wie że to nie będzie trwało wiecznie, że kiedyś 

będzie gmina musieli emitować obligacje. Możliwe, że we wrześniu gmina dostanie 

dodatkowe środki z Państwa około 2 000 000 zł. Na każdej sesji są dokładane dodatkowe 

inwestycje. Czeka na uwagi z MZK i na uwagi dot. funduszu PGR. 

Pan Przewodniczący zaproponował, wstrzymać się do września z emisją obligacji, tak 

jak Pan Wójt wspomniał możliwe, że gmina otrzyma dodatkowe środki.  

Pan Kamil Pyś pogratulował pomysłu z pływalnią ma kilka pytań dot. tego ale nie 

chce przedłużać i najwyżej powoła komisję. Pogratulował za zorganizowanie pikniku i udział 

w LZS-ach. Podziękował Panu Wójtowi Pani Sekretarz nauczycielom w-f i osobom które 

uczestniczyły.  

Pan Przewodniczący podziękowania należą się również dla radnego Kamila Pysia oraz 

Pani Dyrektor Monice Duras. 

Pan Wójt dodał, że w większości konkurencji gmina Sitno wygrała. W niektórych 

konkurencjach nie wzięliśmy udziału przez organizatorów bo nie wyczytywali konkurencji. 

Chciałby podziękować dzieciom i młodzieży za start w LZS-ach możliwe, że zostanie 

wystosowane w formie bonu tzw. podziękowanie, za czas który poświęcili. 

 

Ad 8. 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi 

 

Pan Leszek Kozak podziękował za przychylenie się Radnym, Panu Wójtowi do 

realizacji świetlicy wiejskiej w m. Kornelówka. Poprosił o realizację naprawy chodnika. 

Pani Violetta Wiech zaproponowała żeby zorganizować spotkanie robocze w sprawie 

kursów MZK. 
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Pan Wójt powiedział, że czeka na propozycje. 

Pani Roksana Kotarska zapytała o komunikację gminną w trakcie wakacji. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie realizowana. 

Pani Roksana Kotarska podziękowała za wykoszenie rowów i interwencję do Powiatu 

w tym temacie. Poprosiła o również o interwencję w powiecie o wypełnienie ubytku 

drogowego na drodze 3271 L. Zapytała również kiedy będzie obiecany remont tej drogi. 

Pan Wójt odpowiedział, że zapyta przedstawicieli powiatu, zastanawia się tylko czy on 

nie zostanie zrealizowany przy okazji remontu drogi Rozdoły-Świdniki, bo tamta droga na 

bitwę jest już praktycznie zrealizowana. 

Pan Adam Mazurek podziękował Panu Wójtowi i tym wszystkim którzy przyczynili 

się do organizacji zawodów sportowo pożarniczych na terenie naszej gminy w miejscowości 

Kornelówka. Zaprosił obecnych na dzień 2 lipca br. na godz.10:00 do miejscowości Stary 

Zamość w której odbędą się zawody sportowo pożarnicze o mistrza powiatu. Naszą gminę 

reprezentować będą dwie jednostki: Czołki i Sitno. Jeżeli chodzi o sprawy bieżące zapytał 

kiedy nastąpi wymiana oświetlenia, poprosił o montaż podestu pod gniazdo bocianie 

(oświetlenie jest przysłonięte przez gniazdo, które nie posiada stelażu). Zapytał o MZK czy 

będą kursy w okresie wakacyjnym po godz. 16.00. Podziękował za pracę która jest 

realizowana na terenie Czołek ustawienie znaków informacyjnych, termomodernizację 

garażu. No i rozpoczęte prace przy utwardzeniu placu.  

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za równanie drogi przy zjeździe              

z krajówki DK 74, poprosił o wykoszenie rowu, bo są mocno zarośnięte na całym odcinku 

przy głównej drodze osiedlowej i na pięciomarkówki -  tłuczeń.  

Pan Wójt dodał, że dzisiaj są koszone pobocza w m. Kolonia Sitno tam na 

„Bieszczadach” jeszcze dwie zostały niewykoszone w Rozdołach, Cześniki – Muzeum i 

Jarosławiec. Równiarka jest na: Rozdołach, Czołkach.  

Pan Przewodniczący poprosił o kamień na pięcioarówki. 

Pan Jan Grygiel poprosił o wykoszenie poboczy przy drodze Boży Dar do Cześnik. 

Poprosił o interwencję w powiecie. 

Pan Wójt przyznał, że jest to droga powiatowa, poinformował, że od pewnego czasu 

po sesji są wszystkie uwagi spisywane i wysyłane do powiatu. 

Pan Eugeniusz Grela dodał, że od Jarosławca do Bożego Daru do Cześnik. 

Pani Grażyna Blaszka poprosiła o zamieszczenie tablicy informacyjnej na świetlicy 

wiejskiej w Karpiu. Wspomniała o ubytkach drogowych Boży Dar – Sosny, nadmieniła o 

postawieniu przystanku w m. Wólka Horyszowska. 

Pan Wójt powiedział, że będzie to realizowane. W pierwszej kolejności chcą wykonać 

kostkę w m. Czołki, następnie w Wólce Horyszowskiej. Dodał, że złożone zostało 

zamówienie o naprawę dróg do Pani Ewy Matwiejczuk, która obiecała, że przed wstawą 

poprawi drogi w miejscowości Stabrów, Sitno, Czołki. Natomiast po wystawie będzie 

realizowana reszta gminy. 

Pani Grażyna Blaszka podziękowała za wykonanie drogi Wolka Horyszowska – Karp, 

poprosiła żeby przy tej drodze zwrócić uwagę na pobocza, które nie są utwardzone. Wjazdy 

są za wąskie. Nadmieniła o nie zrealizowanym zjeździe z drogi krajowej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że droga jest wykonana do pasa drogi krajowej. Ten odcinek o 

którym mówi to jest droga krajowa, odcinek jest planowany do realizacji, ale to może potrwać 

jeszcze rok. Jest zdania, że z rejonem zamojskim się dogadają i podsypią ubytek materiałem 

kamiennym. Odnośnie uwag do drogi informuje, że PRD złożyło wniosek o odbiór drogi, 
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poprosił o złożenie uwag na piśmie. Dodał, że wspomniane uwagi zostaną przekazane. Radni 

również zostaną zaproszeni na odbiór drogi. W następnej kolejności zostanie zrealizowana 

droga Janówka – Horyszów Polski. 

Pani Grażyna Blaszka poprosiła o wykoszenie poboczy na drodze Horyszów Polski – 

Wólka Horyszowska oraz o chodnik na drodze od Jarosławca do Sitna. Obiecane było, że 

będzie linia ciągła i będzie pobocze poszerzone. To były postulaty jednego z mieszkańców, 

które nie zostały zrealizowane.  

Pan Wójt odpowiedział, że droga Jarosławiec - Sitno została odebrana, poinformował 

że było ustalone, że tam gdzie jest chodnik ma tak pozostać, dodatkowo są wykonane 

pobocza z dwóch stron. 

Pani Grażyna Blaszka powiedziała, że nie ma chodnika. 

Pan Wójt odpowiedział, że są dwa utwardzone pobocza. Jedynie nie ma linii ciągłej. 

Pan Krzysztof Blaszka dodał, że na samym początku były obietnice, że miały być 

pobocza od strony Zamościa - 1m a od strony wschodniej 2 m. 

Pan Wójt odpowiedział, że później zmienili na 1m z jednej i drugiej strony. 

Pan Przewodniczący dodał, że było tak powiedziane, że pobocze miało być oddzielone 

linią ciągłą, żeby można było bezpiecznie przejść do szkoły. 

Pan Wójt odpowiedział, że tego nie obiecywał i nie chce za kogoś odpowiadać, kto to 

obiecał. 

Pan Przewodniczący dodał, że nie chce, żeby Wójt za kogoś się tłumaczył tylko było 

to powiedziane na sesji Rady Gminy Sitno. 

Pani Grażyna Blaszka dodała, że wie kto to powiedział, Radny. Gmina nie będzie 

odpowiadała za drogę powiatową. Jeżeli jest linia ciągła to samochód zachowuje ostrożność 

nie zjeżdża. Dzieci ze Stabrowa mają niedaleko do szkoły. Gmina też dołożyła spore środki 

do tej drogi.  

Pan Tomasz Ożga ponownie poprosił o materiał kamienny na przystanek Boży Dar 1. 

Zapytał, czy jest możliwość przy wymianie stolarki okiennej  wymienić sufit. 

Pan Wójt odpowiedział, żeby się zgłosić do pracownika z działu budowlanego. 

Obawia się że jeżeli będzie to w formie remontu to będą potrzebne zgłoszenia lub 

pozwolenia. Dodał, że podpisał umowę jeśli chodzi o wyposażenie świetlic z programu 

PROW są to świetlice w miejscowościach Boży Dar, Czołki, Jarosławiec, Cześniki – Kolonia, 

Janówka. Poprosił o zgłoszenie się do pracownika Pana Krzysztofa Malugi, żeby jeszcze raz 

powyższe sprawdzić ustalić jaki asortyment ma zostać wpisany w formę zapytania 

ofertowego. 

Pan Lech Brzozowski zabrał głos poinformował, że protokół z sesji został przyjęty.            

W domu odsłuchał sesję i chciał złożyć wniosek do Komisji Skarg Wniosków i Petycji                  

w sprawie ostatnich wybryków Pana Radnego A. Mazurka. Dodał, żeby Komisja to 

rozstrzygła. Nadmienił, że jakieś zasady muszą być dot. postępowania. Wtrącił, że jeśli Pan 

Przewodniczący nie reaguje od razu na to, to są takie rzeczy, które się przewlekają to trzeba je 

po prostu rozstrzygnąć raz i konkretnie, co można, czego nie można, to dla ludzi, bardziej 

wrażliwych. To jest tak jakby naturalne, że pewnych granic nie przekraczają, ale nie wszyscy 

mają jednakową wrażliwość, więc akurat może Pan A. Mazurek ma troszkę mniejszą albo 

większą, niech komisja to rozstrzygnie. On nie chciałby być atakowany w ten sposób, bo to 

nie o to chodzi, każdy przychodzi na sesję, zarówno radny jak i gość i ma prawo pełnej 

wypowiedzi, a takie jakieś insynuacje skoki tendencyjne to nie są na miejscu. Podziękował za 

wypowiedz. 

Pan Adam Mazurek zapytał Pana Lecha Brzozowskiego co mu się nie podoba? 

Zapytał co z jego strony było nie tak na ostatniej sesji?, stwierdził, że nie wie, nie przypomina 

sobie. Odniósł się do kamer – nagrywania. Chciałby wiedzieć, co powiedział, jeżeli 
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przeczytał protokół? Na ostatniej sesji powiedział wyraźnie, że Pan Lech chce pouczać innych 

ludzi, że źle prowadzą komisję, źle się zachowują. Dodał, że Pan Lech dopiero drugą czy 

trzecią sesję przyszedł punktualnie, a tak jak do tej pory przychodził pod koniec sesji, 

stwierdzając, bo po co było przychodzić.  

Pan Lech Brzozowski powiedział, że i jak Pana do Komisji nie odesłać jak Pan nie 

wie, co można, a czego nie można i właśnie to Pana Adama uraziło, bo po prostu nie zna 

zasad, trzeba mu przypomnieć, albo się stosuje do zasad, a nie podnosić ciśnienie ludziom, bo 

to nie tylko Pan Jacek robi show, ale największe show robi Pan Adam sam.  

Pan Adam Mazurek opowiedział, że nie podnosi ciśnienia ludziom. Bo to nie tylko 

Jacek robi show, największe show robi Pan Lech. 

Pan Lech Brzozowski powiedział, że Pan Przewodniczący zwraca uwagę gościom ale 

Panu Adamowi już nie. Jest to bardzo dziwne. 

Pan Przewodniczący zabrał głos zaznaczył, że ta dyskusja nie prowadzi do niczego, a 

jeżeli Komisja Skarg Wniosków i Petycji chce się tą sprawą zając nie widzi problem, sam 

uważa jednak, że Komisja nie powinna się w ten temat angażować. 

Pan Krzysztof Blaszka podziękował Panu Wójtowi za pracę przy świetlicy, wspomniał 

o przystanku w jego miejscowości. 

Pan Wójt odpowiedział, że zostanie zabrany ale jest jeszcze kolejność przystanków do 

realizacji w danych miejscowościach. 

Pan Krzysztof Blaszka zapytał o dokumentację na drogę od drogi powiatowej             

w Stabrowie do Wólki Horyszowskiej? 

Pan Wójt dodał, że jest realizowana i w tym tyg. będą przygotowane mapy. Oznajmił, 

że będzie nabór z programu Inwestycji Strategicznych (lipiec, sierpień, wrzesień) propozycja 

złożenia wspomnianej drogi. Jeżeli nadal będzie zachowana kolejka to złoży dokumenty na 

wykonanie tej drogi. 

Pan Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi Pana Lecha Brzozowskiego, dodając 

jeżeli będą stosować takie zasady na sesjach, że nie będą rozliczani z tego co mówią to radni 

będą milczeć na sesjach, bo będą się bać odezwać, żeby nie było jakiegoś zarzutu pod 

adresem takim czy innym. 

Pan Lech Brzozowski dodał, żeby nie komentować tego tylko odesłać do Komisji. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że może komentować. 

Pan Lech Brzozowski oznajmił, że chciał to grzecznie załatwić ,ale stwierdził, że Pan 

Przewodniczący zaczyna swoje komentarze i stronniczość i to wszystko. Pana też do Komisji 

może odesłać Pan nie jest alfą i omegą. 

Pan Przewodniczący oznajmił, żeby go również odesłać do Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji chętnie wysłucha komentarzy pod swoim adresem. Dodał, że na trzeciej sesji pod rząd 

na koniec Pan Lech Brzozowski psuje atmosferę i stawia Radnym różnego rodzaju zarzuty.  

Powiedział, że tak to obserwuje i tak to widzi. 

Pan Tomasz Gąsior po kolejnej w rozmowie z Kierownikiem Piotrem Harczukiem  

poprosił o wycinkę drzew – wjazd na drogę gminną. Dodał, że strażacy będą to wykoanywać, 

ale jest zdania, że oni również mogą to zrobić jako OSP. Tylko tam jest linia energetyczna, po 

drugie trzeba zamknąć drogę, zaproponował wynająć firmę. Dodał, że drzewa zasłaniają 

widoczność. 

Pan Wójt powiedział, że postara się to zrealizować. 

Pan Tomasz Gąsior poprosił również o podcięcie drogi między Stanisławką, a 

Żukowem. 

Pan Józef Zięba wspomniał o dokumentacji na drogę w jego miejscowości. 

Pan Wójt odpowiedział, że tam jest za wąski pas drogi. Na takie drogi nie ma 

dofinansowania. Węższe drogi muszą być realizowane ze środków własnych. We wrześniu 
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odbędzie się spotkanie i zadecydują na jaką drogę przeznaczyć środki. Poinformował o 

innych podobnych przypadkach w innych miejscowościach. W gminie 90% dróg 

pełnowymiarowych zostało wykonanych. 

Pan Przewodniczący nadmienił że teraz Radni, Sołtysi udają się na lustrację terenu 

gminy Sitno w celu określenia orientacyjnego zakresu potrzeb remontowych                                 

i inwestycyjnych. 

 

Ad 9. 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam LIII Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:         

Krzysztof Prokopowicz 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

         Władysław Wydmański 

 


